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Nagy munkaerő-tartalékok 
találhatók az üzemekben 

Csongrád mogyoi párt- és tanácsi 
vesetők megbeszélése Karakas László 

munkaügyi miniszterre! 
Év közben többször látogatnak Csongrád 

megyébe a Munkaügyi Minisztérium veze-
tői, de év elején mindig azzal a szándék-
kal, hogy értékeljék egy-egy időszak mun-
káját, meghatározzák a legfontosabb fel-
adatokat, amelyek a munkaerő-gazdálko-
dásban a tanácsokra, a vállalatokra há-
rulnak. 

A Csongrád megyei veze-
tők a többi között elmon-
dották — és az írásos fel-
jegyzésben is tájékoztatták 
erről a minisztériumot —•, 
hogy az egy évvel ezelőtt 
tartott tanácskozáson a mi-
nisztériumi vezetés részéről 
felvetett észrevételek alap-
ján felülvizsgálták az V. öt-
éves terv szakmunkáskép-
zésével kapcsolatos fejlesz-
tési előirányzatokat. Esze-
r int az idén befejezik Sze-
geden a nyolctantermes ke-
reskedelmi szakmunkáskép-
ző iskola építését 

Ugyancsak Szegeden épül 
fel a 62l-es számú Ipari 
Szakmunkásképző Iskola 
tizennégy tantermes épü-
lete. 

Ezenkívül egy 300 szemé-
lyes szakmunkás kollégium. 
Erre a három jelentős be-
ruházásra több mint 63 mil-
lió forintot költenek. 

A megyei vezetők tájé-
koztatták a minisztert arról 
is, miként alakult a mun-
erőmozgás az elmúlt évben 
az iparban és építőiparban. 
Elmondották, hogy a megye 
területén is vannak gazda-
sagtalanul termelő üzemek. 

Ezek konkrét felmérése, 
gazdálkodások elemzése 
fontos munkaügyi felada-
tot is jelent. 

A vállalati belső tartalékok 
feltátásával kapcsolatban 
hangsúlyozták: jelentós lét-
számú munkaerőt lehetne 
átirányítani olyan terüle-
tekre, ahol ma még lét-
számhiánnyal küzdenek. 
Csongrád megyében is a 
munkaerő legnagyobb tarta-
lékai az üzemekben talál-
hatók. 

Különösen az anyagmoz-
gatás gépesítésével lehet-
ne jelentős létszámot meg-
takarítani. 

hiszen megyénkben, az ak-
tív keresőknek mintegy 20 
százaléka foglalkozik rako-
dói, szállítói, anyagmozgatói 
munkával. Ma még a beru-
házási költségek igen kis 
hányadát fordít ják az 
anyagmozgatás gépesítésére. 

A nők foglalkoztatásával' 
kapcsolatban a tanácskozás 
során azt is elmondották, 
hogy ma még Csongrád me-
gyében nincs kihasználva a 
bedolgozói rendszerben rejlő 
lehetőség. Különösen a köz-
ségekben levő női munka-
erőt lehetne aktivizálni ipa-
ri tevékenységre. 

Igen magas a nők foglal-
koztatási színvonala, meg-
haladja az országos átla-
got, 

de Szegeden és Hódmezővá-
sárhelyen különösen a tex-
tiliparban tapasztalható női 
munkaerőhiány. A megyei 
átlagnál alacsonyabb a női 
foglalkoztatás Szentesen és 
Csongrádon. £ kát város-

Kedden Szegedre látogatott Karakas 
László munkaügyi miniszter, és tanácsko-
zott a megyei tanács székházában a me-
gyei vezetőkkel. A megbeszélésen részt 
vettek: dr. Komócsin Mihály, a megyei 
pártbizottság első titkára, dr. Perjést l.ász-
ló, a megyei tanács elnöke, s több párt- és 
tanácsi vezető, valamint a Munkaügyi Mi-
nisztérium három osztályvezetője is. 

Javaslatok, vélemények 
A DEFAG munkásküldötteinek 

megbeszélése Szegeden 
Szegeden, a Hungária-szál-

ló rózsaszín termében tanács-
koztak tegnap, kedden a Dél-
alföldi Erdő- és Fafeldolgozó 
Gazdaság munkásküldöttei. 
Elküldték ide képviselőiket 
az erdészek, fakitermelők 
Gyuláról és Asotthalomról, a 
gazdaság egész területéről, s 
jelen voltak a földolgozó 
üzemek szocialista brigádjai-
nak küldöttei js. A gazdaság 
tavalyi eredményeiről Schmal 
Ferenc igazgató tájékoztatta 
a résztvevőket, majd dr. Ko-
rom Mihály műszaki-gazda-
sági szaktanácsadó ismertet-
te a DEFAG ötödik ötéves 
tervének szociálpolitikai cél-
kitűzéseit. 

Az utóbhi években egyre 
több szemmel látható ered-
ményük van a gazdaságban 
végrehajtott szociálpolitikai 
intézkedéseknek. A fakiter-
melés, fafeldolgozás, ú j raer-
dősítés mind-mind nehéz fi-
zikai munka. Ezért is helyén-
való az a törekvés, amivel 
kedvezőbb körülményeket 
kívánnak teremteni a külön-
böző munkahelyeken. Az ú j 
— öt évre szóló — intézke-
dési terv sok mindenre ki-
terjed, a nőpolitikától az 
üzemegészségügyig. "Részle-
tesen foglalkozik a dolgozók 
szakmai képzésével, az álta-

j lános és politikai műveltség 

gyarapításának szükségszerű-
ségével és lehetőségeivel is. 
Nagy gond ugyanis, hogy a 
dolgozók létszámának 34 szá-
zaléka nem végezte el a 
nyolc általános iskolai osz-
tályt. Az általános iskolai 
oktatás kihelyezett osztály-
ban folyik, 25—30 tanuló 
részvételével. A szakmai to-
vábbképzés tervei szerint 
1980-ig 42 százalékkal emel-
kedik a .szakmunkás-bizo-
nyítvánnyal rendelkező dol-
gozók száma a gazdaságban. 

A hozzászólók közül Ki-
rály Ferencnc is az oktatás 
témájához csatlakozott. Föl-
vetette, hogy mekkora ter-
het, jelent a gazdaság szá-
mára a dolgozók tanittatasa, 
éppen azért, mert „újrater-
melődik" az alapfokú kép-
zettség nélküli létszám, az 
ú j dolgozókból. Azt is el-
mondta, mennyire súlyos ez 
a jelenség, ha ar ra gondo-
lunk, hogy éppen a fiatalok 
köréből tevődik össze a 
nyolc általános nélküli 
„utánpótlás". Egri Zoltán, a 
szegedi fűrészüzem dolgozó-
ja a szakmai továbbképzés-
ről beszélt. Javasolta, hogy 
az oktatási osztály adja meg 
a tematikát, az egyes tanfo-
lyamok kötelező óraszámát. 
Írja ki a vizsgát, a többit 
megoldják üzemen belül. 

Majd oktatnak a munkahe-
lyi vezetők, es a jól felké-
szült, nagy gyakorlattal ren-
delkező idősebb szakmunká-
sok. Véleményével mindenki 
egyetérthet: nem kell a dol-
gokat agyonszervezni. Külö-
nösen ott, ahol nagy szükség 
van jó szakmunkásokra. S 
van-e olyán munkahely, ahol 
nem kellenek? Szó esett a 
termelési feladatokról is. 
Mészáros Istvánná a lemez-
üzem munkásainak nevében 
arra kérte az erdészetek fa-
kitermelőit, gondosan ügyel-
jenek arra, milyen minőségű 
alapanyagot küldenek feldol-
gozásra. Szóvá tette az üzem 
egyes gepeinek erősen kifo-
gásolható, termelekenvség-
rontó műszaki állapotát is, 
segítséget kérve. 

A munkásküldöttek tanács-
kozása olyan fórum, ahol ve-
zetők és munkások, egymás-
tól távol élő munkások, kü-
lönböző tevékenységet végző 
munkások véleményt cserél-
hetnek, közvetlenül megbe-
szélhetik ügyes-bajos gond-
jaikat. A DEFAG küldöttei-
nek tegnapi eszmecseréje is 
fölöttébb hasznos volt, aho-
gyan ezt Schmal Ferenc igaz-
gató összefoglalójában alátá-
masztotta. 
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Acs S. Sáridur felvetele 
Karakas László munkaügyi miniszter a 600-as számú szak-
munkásképzőben Iloígcsang Péterrel, Szabó Sándorral és 

Hantos Mihállyal beszélget 

ban, illetve Makón, vala-
mint néhány nagyközségben, 
elsősorban Kisteleken kell 
törekedni az iparfejlesztés-
re. 

A munkaügyi miniszter el-
ismeréssel szólt a megyei 
párt- és tanácsi szervek te-
vékenységéről, amellyel se-
gítik a munkaerő-gazdálko-
dást, illetve a minisztérium 
felügyelete alá tartozó in-
tézmények munkáját , Meg-
állapította, hogy az elmúlt 
évben tartott év eleji veze-
tői tanácskozáson született 
állásfoglalás szellemében 
végzett munka szép ered-
ményeket hozott. Részlete-
sen szólt azokról a várható 
intézkedésekről, amelyeket a 
munkaerő-gazdálkodás ha-
tékonysága érdekébea hoz-
nak, illetve valósítanak meg 
a közeljövőben. Az admi-
nisztratív létszámstoppal 
kapcsolatban felvetett kér-
désekre válaszolva elmon-
dotta, hogy 

jelentkeznek tényleges 
problémák, elsősorban a 
végzős fiatalok elhelyezé-
sében. 

A minisztériumok mindent 
megtesznek, hogy a szak-
képzettségüknek megfelelően 
helyezkedhessenek el. Külön 
intézkedésre nincs szükség a 
pályakezdő fiatalok elhelye-
zése érdekében sem. 

Végül részletesen szólt a 
munkaerő-gazdálkodás ta-
nácsi feladatairól, a szak-
munkásképzés időszerű kér-
déseiről, amelyek megoldá-
sához jelentős beruházást 
kap az V. ötéves tervben 
Csongrád megye. 

Mindezen túl több mint 
21 millió forintot használ-

hatnak fel a szakmunkás-
képző intézetek korszerű-
sítésére is. 

A délutáni órákban Ka-
rakas László miniszter és a 
kíséretében levő miniszté-
riumi, illetve megyei veze-
tők a Szegedi Textilművekbe 
látogattak, ahol Kádas Fe-
renc, a Pamutnyomóipari 
Vállalat vezérigazgató-he-
lyettese, Juhász Géza igaz-
gató, Takács Imréné, a párt-
bizottság titkára, Bajza Fri-
gyesné, a szakszervezeti bi-
zottság és Panker Sándor, a 
KISZ-bizottság titkárai fo-
gadták és tájékoztatták őket 
a textilművek tevékenysé-
géről. Az üzemlátogatás után 
a MüM 600-as számú Ipa-
ri Szakmunkásképző Inté-
zetet tekintették meg, ahol 
Hofgesang Péter igazgató is-
mertette Csongrád megye 
legjelentősebb szakmunkás-
képző bázisának nevelő-ok-
tató munkáját , eredményeit, 
illetve mutatta be az inté-
zet tantermeit, tanműhelyét. 
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Függönyök, 
szőnyegek 

ATÍ évente épülő 80—100 
ezer lakás berendezéséhez 
szükség van szép függö-
nyökre és szőnyegekre is. A 
házgyári lakásokban már 
sokhelyütt alkalmazott tű-
zött szőnyegpadlók előállítá-
sával hazánkban ezidő sze-
rint egyedül a Soproni Sző-
nyeggyár foglalkozik. Mun-
kájához az alapfonalat az 
NSZK-beli cég szállítja és 
ugyanez áll termelési kap-
csolatban a nagy hazai füg-
gönygyárakkal is. összesen 
évente mintegy 3,5—4 ezer 
tonna fonalat küld magyar 
partnereinek. Az Enka 
Glanzstoff és a témában ér-
dekelt magyar vállalatok 
közös tanácskozást rendez-
tek a fejlesztésért a Duna 
Intercontinentalban. Hét-
főn a függönygyárak, ked-
den a Soproni Szőnyeggyár 
szakemberei találkoztak. 

0 Chilei KP küldöttsége 
Budapesten 

A Magyar Szocialista Mun-
káspárt Központi Bizottságá-
nak meghívására kedden, teg-
nap hazánkba érkezett a 
Chilei Kommunista Pá r tkü l -
döttsége, amelyet Volodia 

Teitelboim, a Politikai Bi-
zottság tagja, a KB titkára 
vezet A küldöttséget a Feri-
hegyi repülőtéren dr. Korni-
desz Mihály, az MSZMP KB 
osztályvezetője fogadta. 

Válaszlék, minőség 
Fejlesztések az Utasellátónál 

Jelentős fejlesztés előtt áll 
az Utasellátó Vállalat. Erről 
tájékoztatott Tóth László, a 
vállalat főigazgatója. 

— A negyedik ötéves terv-
időszakban az áruforgalom 
mintegy 30 százalékkal nőtt, 
s négy év alatt ér tünk el 
annyi forgalmat, mint 
amennyit a megelőző öt év-
ben. Legjobban a vendég-
látóipari üzletág emelte áru-
forgalmát: 41 százalékkal. 
44 százalékkal nőt az étel-, 
39-cel az italforgalom, amely, 
bői a legnagyobb növekedést 
az üdítő italok adták. Szo-

Az utak havasak, síkosak 
Az Útiníorm tegnap dél-

előtti jelentése szerint fő-
leg a Dunántúlon, Somogy, 
Veszprém, Vas és Zala me-
gyékben hétfő este óta fo-
lyamatosan, erősen havazott, 
és a hóréteg vastagsága he-
lyenként elérte a 20 centi-
métert. A havazás délelőtt 
át terjedt az ország keleti ré-
szére is. 

A főközlekedési utak túl-
nyomórészben havasak, la-
tyakosak, helyenként síko-

sak, és a mellékútvonalakon 
is hasonló a helyzet, majd-
nem valamennyi út két-nyo-
mon járható. Hóakadályt a 
délelőtti órákban mindössze 
egyetlen helyről, a Baranya 
megyei Zobák-aknát és 
Komlót összekötő útvonalról 
jelentettek. 

A Bakonyban — bár a 
tél visszatérte nem érte ké-
születlenül a Közúti Igazga-
tóság hóügyeletét — a nagy-
arányú havazás rendkívül 

sok gondot okozott a köz-, 
utakon. Egy nap alatt hoz-
závetőleg 20—25 centiméte-
res hóréteg borította el a 
Bakony vidékét. Kedden, a 
reggeli órákban ezért nem 
tudták idejekorán zavarta-
lanná tenni az iparvidékek 
körzetében a munkásjáratok 
ú t j á t 

A hó eltakarításán ország-
szerte nagy erőkkel dol-
goznak. A meglevő gépek 
túlnyomó többségét munká-
ba állították. 

cialista valutából 121 millió, 
tőkésből 29 millió forint ér-
tékű volt a teljes bevételünk. 
Arra törekedtünk, hogy az 
utazóközönség igényeit job-
ban elégítsük ki. A többi kö-
zött növeltük a melegétel-
választékot, az üdítő italok, 
a tej és tejtermékek értéke-
sítését. 

A mostani tervidőszakban 
a minőségi munkát, a beru-
házási és fenntartási tevé-
kenységet kívánják javítani. 
Tovább erősítik a belső el-
lenőrzést. Az előző évekhez 
viszonyítva jobb minőségű és 
nagyobb mennyiségű áru-
alap megteremtéséről kell 
gondoskodniuk. Növelik a 
félkész- és konyhakész ter-
mékek beszerzését, a mély-
hűtött alapanyagokat és 
készárukat. 

Az utazás közbeni ellátás 
javításáért fontos, hogy több, 
előre csomagolt áru legyen 
készenlétben. Több üdítő italt 
kínálunk szélesebb válasz-
tékban. Az értékesítés, a 
pályaudvari ellátás fejlesz-
tésére, gyorsítására önkiszol-
gáló éttermeket, szeszmentes 
bisztrókat, automata üzlete-
ket, vegyes árusítási pavilo-
nokat nyitunk. Emelni akar-
juk továbbá a hajókon és az 
autóbuszokon is a szolgál-
tatás minőségének színvo-
nalát. 
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